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Openbare verlichting  -  Rationeel energiegebruik

Een goede straatverlichting draagt bij tot de veiligheid van de openbare weggebruiker.

Vlaanderen levert veel inspanningen op het vlak van openbare verlichting door het streven 
naar het gebruik van energiezuinige technologieën.

Eén van de zaken die bijdragen aan de besparing is het doven van de openbare verlichting 
op autosnelwegen. Op de ringwegen en de op- en afritten blijft deze echter branden. De 
verkeers- en publieke veiligheid dienen immers gegarandeerd te worden.

1. Hoeveel bedraagt de energiefactuur voor de eerste zes maanden van 2019 (een ruwe 
schatting aangezien het gaat om aansluitingspunten) inzake Vlaamse openbare 
verlichting, zowel in GWh als in euro?

2. Het geschatte besparingspotentieel bedroeg 6 GWh op jaarbasis. In de praktijk 
bedroeg deze 4,9 GWh op jaarbasis. 

Is dat ook zo voor de eerste zes maanden van 2019? Hoe schat de minister het 
besparingspotentieel voor 2020 en verder?

3. Jaar na jaar is er een stijging van de energiefactuur voor openbare verlichting 
merkbaar. 

Via welke tools zal de minister deze stijging ombuigen?

4. Kan de minister een schatting geven van het totale geïnstalleerde vermogen (mw) van 
de openbare verlichting in Vlaanderen in de eerste zes maanden van 2019, zeker nu 
de ombouw naar ledverlichting aan de gang is? Kan zij reeds een schatting geven voor 
2020 en verder?

5. In de loop van 2018 werd gestart met de ombouw van bestaande verlichting op 
autosnelwegen naar ledverlichting. 

Hoe loopt die ombouw op heden? Wat zijn de knelpunten? Hoe zal men deze 
aanpakken?

6. Welke werken heeft de Vlaamse overheid uitgevoerd in de eerste zes maanden van 
2019 om de openbare verlichting qua energieverbruik te rationaliseren? 

Graag een overzicht van de werven met vermelding van het verbruik ervoor en erna, 
timing en kostprijs.



7. Welke werken zal de Vlaamse overheid in 2020 uitvoeren om de openbare verlichting 
qua energieverbruik te rationaliseren? 

Graag een overzicht van de werven met vermelding van het verbruik ervoor en erna, 
jaarlijkse energiebesparing, timing en totale investeringskosten.
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1. Zoals u terecht aangeeft, is het op dit moment niet mogelijk exact aan te geven 
hoeveel het elektriciteitsverbruik van de wegverlichting precies bedraagt. Het is 
namelijk zo dat het elektriciteitsverbruik van de installaties van het Agentschap Wegen 
en Verkeer (AWV), en de hieraan gekoppelde facturen, door onze energieleverancier 
aangereikt worden per aansluitingspunt. Daar er met één aansluitingspunt niet alleen 
wegverlichting, maar vaak ook installaties voor (dynamische) signalisatie, pompen, 
verkeerslichten e.d. worden gevoed, is het niet mogelijk om exact aan te geven 
hoeveel er in de eerste zes maanden van 2019 specifiek betaald werd voor het 
verbruik van de openbare verlichting.

Een ruwe inschatting, gebaseerd op extrapolatie van de reeds geïnventariseerde 
wegverlichtingsinstallaties, geeft aan dat het totale verbruik van de 
verlichtingsinstallaties op Vlaamse gewest- en autosnelwegen, in de eerste 6 maanden 
van 2019 ongeveer 39 GWh bedraagt, hetgeen een kost van ongeveer 7.600.000 € 
vertegenwoordigde.

2. De 4,9 GWh is het resultaat van een ruwe berekening van de gerealiseerde besparing 
in 2014. Aangezien de lichtvisie autosnelwegen nog steeds op dezelfde manier 
toegepast wordt, zal de gerealiseerde besparing, door het op dezelfde manier 
toepassen van de lichtvisie autosnelwegen, voor de eerste maanden van 2019 en ook 
deze voor de komende jaren, in dezelfde lijn liggen. 
Daarnaast is AWV in 2018 gestart met de ombouw van de zogenaamde 
natriumlagedruk-verlichting op autosnelwegen naar de energiezuinigere LED-
verlichting. Deze ombouw zal zorgen voor een daling van het energieverbruik van de 
verlichting op autosnelwegen.
Exacte cijfers voor de besparing in wattuur, kunnen echter enkel aangeleverd worden 
indien het elektriciteitsverbruik van de verlichtingsinstallaties apart zou opgemeten 
worden. Dit is momenteel niet het geval.

3. Jaar na jaar wordt inderdaad een stijging van de energiefactuur vastgesteld. Deze is 
voornamelijk te wijten aan een stijging van de energieprijs als gevolg van een aantal 
bijkomende taksen en heffingen (zie website van de Vlaamse Regulator van de 
Elektriciteits- en Gasmarkt: www.vreg.be). Het ombuigen van deze stijging ligt buiten 
mijn bevoegdheid. 
Het AWV streeft er echter naar om het energieverbruik te laten dalen door in te zetten 
op energiezuinigere technologie. Zo is momenteel een project lopende om de 
zogenaamde natriumlagedruk-verlichting om te bouwen naar de energiezuinigere 
LED-verlichting. Het afronden van de volledige ombouw van dit eerste type van 
verlichting op de snelwegen wordt verwacht in de loop van 2021. Door het inzetten 
op het verlagen van het verbruik van het AWV, zal de elektriciteitsfactuur in principe 
ook moeten dalen. 

4. In de loop van 2012 werd binnen het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) het project 
IIR (inventarisatie, inspectie, rapportering) opgestart met als doel te komen tot een 
efficiënte digitale inventarisatie en inspectie van de wegaanhorigheden (cfr. vraag 5). 
Een inschatting, gebaseerd op een extrapolatie van de reeds geïnventariseerde 
wegverlichtingsinstallaties, geeft aan dat het totaal geïnstalleerd vermogen aan 

http://www.vreg.be/


openbare verlichtingsinstallaties op Vlaamse gewest- en autosnelwegen, ongeveer 
22,5 MW bedraagt.

In de loop van 2018 is gestart met de ombouw van bestaande verlichting op 
autosnelwegen naar LED-verlichting. Hierdoor wordt er de komende jaren een daling 
in geïnstalleerd vermogen van de verlichting op autosnelwegen verwacht. 
Zo werd in de eerste 6 maanden van 2019 260 KW oude verlichting weggenomen en 
vervangen door 160 KW nieuwe verlichting. Het is de bedoeling om in de loop van 
2020 en 2021 hetzelfde ritme (450 KW wegnemen en 275 KW plaatsen) verder te 
zetten. 

5. De ombouw is lopende. Tot op heden zijn er hierbij nog geen knelpunten opgetreden. 

6. Zie bijlage 1. Deze lijsten geven een overzicht van reeds concreet uitgevoerde of 
ingeplande projecten, hun kostprijs en hun besparingspotentieel. 

7. Zie bijlage 1. Deze lijsten geven een overzicht van reeds concreet uitgevoerde of 
ingeplande projecten, hun kostprijs en hun besparingspotentieel.

BIJLAGEN

1-4. Lijst met uitgevoerde en ingeplande projecten 

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=9295

